
SPØRGSMÅL NR. S 2657
§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE

Til: Ministeren for sundhed og forebyggelse

Dato: 19. marts 2012

Stillet af: Stine Brix (EL)

Hvad er ministerens holdning til, at offentligt ansatte læger modtager 

honorarer fra medicinalindustrien for at deltage i møder med disse, når 

sådanne møder omhandler emner, der har direkte forbindelse til deres 

fagområder og arbejdsopgaver som offentligt ansatte?

(Spm. nr. S 2657).

Begrundelse

Der henvises til et interview  med en onkolog ansat på Herlev Hospital, som 

vedstår at have modtaget honorarer på op til 5000 kr. for at deltage i møder 

forud for kliniske forsøg og som vedstår, at »…samarbejdet med industrien er 

en naturlig del af hendes arbejde«, jf. artikel i Dagens Medicin den 27. januar 

2012.

Der har i en årrække verseret en debat om spørgsmålet om offentligt ansatte 

lægers tilknytning til medicinalindustrien og en eventuel interessekonflikt 

afledt heraf. Regeringen har for nylig nedsat en arbejdsgruppe med det 

primære formål at se nærmere på området, og det samme har Den 

Almindelige Danske Lægeforening, ligesom Praktiserende Lægers 

Landsorganisation i marts 2012 har vedtaget en 5-punkts plan til 

begrænsning af problemet. 

I forlængelse heraf ville det være interessant at få afklaret, om man fra 

ministerens side mener, at det er acceptabelt, at offentligt ansatte læger, der 

er ansat til at behandle, forske og kvalitetssikre i og på deres fagområder, 

modtager honorarer for at deltage i møder med industrien om selvsamme 

arbejdsopgaver.

På Folketingets formands vegne

Lovsekretariatet

Den 19. marts 2012

Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på Stine.Brix@ft.dk, 
camilla.tved@ft.dk og til 
Lovsekretariatet på lov@ft.dk.


